
PROTOKÓŁ Nr XLII/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 28 maja 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy - nieobecni: I. Tabaka, Z. Botwinionek

           spóźnieni:  - M. Olech – 10.10, K. Badowski, K.  Żukowski – 10.15.

        

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS                                               -  Krystyna Szustak
g) Dyrektor GOK                                                -  Anna Pietrzak
h) Dyrektor Zespołu Szkół                                  - Beata Spierewka - Tyrkinhejm

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XLI sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Dębnicy Kaszubskiej,
b) zaopiniowania połączenia gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu
Słupskiego,
c) rozwiązania Zespołu Szkół przy ul. Jana III Sobieskiego w Dębnicy Kaszubskiej,
d) zawarcia porozumienia między Gminą Dębnica Kaszubska a Miastem Słupsk w sprawie
powierzenia zadań z zakresu edukacji publicznej,
e)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Dębnicy
Kaszubskiej za 2013,
f)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania  Wójta  Gminy  Dębnica
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2013 r.,
g) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2013 r.,
h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
i)  upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o  dofinansowanie  oraz  przyjęcie  do  realizacji
przedsięwzięcia  pn.  „Modernizacja  oczyszczalni  ścieków w  Dębnicy  Kaszubskiej  wraz  
z modernizacją sieci wodociągowo-kanalizacyjnej-dokumentacja”,
j) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy,
k) zmian w budżecie gminy na 2014 r.,
l)  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 –
2022,
ł)  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

3. Przyjęcie Planu nabycia i zbycia nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
4. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Dębnica Kaszubska.
5. Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do

sprawozdania.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
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9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.00 w Sali konferencyjnej Urzędu
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest
w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego
porządku obrad.
Wójt zwrócił się z prośbą o ujęcie w pkt. 2 m  porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie zmiany
uchwały  nr  XLI/297/2014  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  26.03.2014  r.  w  sprawie
określenia  „Programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska”.
Przewodnicząca rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem zaproponowanej zmiany  
w porządku obrad.
Wynik głosowania: 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Przewodnicząca  rady  J.  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  porządku  obrad  
po zmianach.
Wyniku głosowania przyjęto porządek obrad 10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c/

Do   protokołu z sesji Rady Gminy  nr  XLI z dnia 26 marca  2014 r.  uwag nie wniesiono.
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /10 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących /.

Ad 2

a)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie  nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w
Dębnicy Kaszubskiej.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku  głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie  /11 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/300/2014 i stanowi załącznik Nr  25 do protokołu.

b)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  połączenia  gmin  w  celu
utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Słupskiego. 
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Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Radny M. Mnich proponuje, by Radni wydali negatywną opinie w sprawie zaproponowanej przez
Radę Powiatu propozycji przyłączenia naszej gminy do okręgu wspólnie z Damnicą i Potęgowem.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zgłosiła wniosek o wyrażenie negatywnej opinii o projekcie
uchwały  w sprawie  połączenia  gmin  w celu  utworzenia  okręgu  wyborczego  do  Rady Powiatu
Słupskiego.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy my jako radni będziemy mogli podjąć jakieś kroki
w przypadku, gdyby Rada Powiatu w Słupsku nie uwzględniła naszego stanowiska wyrażonego 
w opinii do projektu uchwały?
Radca Prawny poinformował, że istnieje możliwość zaskarżenia uchwały do Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego. W takich przypadkach Sąd takie protesty rozpatruje bez zbędnej zwłoki.
Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że w przypadku proponowanego połączenia nasza gmina
straci jeden mandat.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy nasza decyzja wymaga uzasadnienia?
Sekretarz Gminy poinformowała, że tak.
Radca Prawny potwierdził słowa p. Sekretarz.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Wiceprzewodniczącej
Rady Agnieszki Łomży o wyrażenie negatywnej opinii. 
W wyniku głosowania wniosku:  12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/301/2014 i stanowi załącznik Nr  26 do protokołu.

c)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie  projektu uchwały w  sprawie rozwiązania Zespołu Szkół  przy ul.  Jana III
Sobieskiego w Dębnicy Kaszubskie. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/302/2014 i stanowi załącznik Nr  27 do protokołu.

d)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia między Gminą Dębnica
Kaszubska a Miastem Słupsk w sprawie powierzenia zadań z zakresu edukacji publicznej.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.
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Uchwała otrzymała nr XLII/303/2014 i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

e)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego
Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2013.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 5 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/304/2014 i stanowi załącznik Nr  29 do protokołu.

f)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz
sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2013 r. .
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 6 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany  przez   wszystkie  Komisje  Rady  i  uzyskał  pozytywną  opinię.  Na  posiedzeniu
wszystkich  Komisji  Rady  zapoznano  Radnych  z  uchwałą  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu  Gminy Dębnica Kaszubska  
za 2013 rok.  Zwróciła  się  z  zapytaniem do Radcy Prawnego,  czy w związku z tym zachodzi
konieczność ponownego odczytania uchwały RIO?
Radca Prawny poinformował, że tak.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  A.  Łomżę  o  odczytanie
uchwały RIO w Gdańsku.
Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża odczytała uchwałę nr  047/g221/R/II/14  z  dnia  7 kwietnia
2014  r.   Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  w  sprawie  opinii  o  sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska. /załącznik nr 7 do protokołu/
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/305/2014 i stanowi załącznik Nr  30 do protokołu.

g)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  
z wykonania budżetu gminy w 2013 r. .
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 8 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Poinformowała,  że na posiedzeniu Wszystkich Komisji  Rady zapoznano Radnych z wnioskiem
Komisji Rewizyjnej, która uwzględniała opinię Komisji Infrastruktury i Budżetu w sprawie udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2013 roku. 

4



Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady A. Łomżę o odczytanie
uchwały Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Gdańsku w sprawie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy w 2013 roku.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała uchwałę nr 104/g221/A/II/14 z dnia 5 maja 2014 r.
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska. /załącznik nr 9 do protokołu/ 
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/306/2014 i stanowi załącznik Nr  31 do protokołu.

Wójt Gminy podziękował Radnym za udzielone absolutorium. Zauważył, że wspólnie podejmują
maksymalne wezwania, na granicy wytrzymałości budżetu. Niejednokrotnie targają nami obawy,
czy Gmina „wydoli”. Teraz przed nami jeszcze jedna perspektywa środków unijnych. Radością  
są wszystkie zrealizowane inwestycje.  Zdajemy sobie sprawę,  że nie wszystko udaje się nam
zrealizować  i  że  jest  ich  za  mało.  Mamy dużo  potrzeb.  Nie  uda  nam  się  spełnić  wszystkich
oczekiwań.  Każda  zrealizowana inwestycja  cieszy.  Realizowaliśmy także inwestycje  w ramach
partnerstwa  publiczno  –  prawnego.  Zauważył,  że  zrealizowane  inwestycje  przynoszą
oszczędności.  W  trwającym  roku  szkolnym,  w  szkole  w  Motarzynie,  ruszyła  nauka  języka
kaszubskiego.  Cieszy  się,  że  udało  się  ten  język  wprowadzić  do  szkoły  i  ma  nadzieję,  że  
w następnym roku nastąpi  rozszerzenie  na  inne  szkoły.  Jest  świadomy tego,  że  nie  wszyscy
mieszkańcy  gminy  są  zadowoleni.  Mieszkańcy  piszą  petycje  do  wyższych  władz.  Nie  dzieli
społeczeństwa. Nadal wykonujemy wiele prac w ziemi, a tego nie widać. Ponownie podziękował 
za współpracę i życzył radzie odpowiedzialnych decyzji.

h)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Słupskiemu.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 10 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Skarbnik Gminy poinformował, że w projekcie, z którym zapoznawano Radnych kwota udzielonej
pomocy wynosiła 10.216,00 zł.. Poinformował, że na tym etapie che zamknąć definitywnie problem
drogi  powiatowej  w  Budowie.  Proponuje  „dorzucić”  40  tys.  na  dokończenie  budowy  drogi  
w  Budowie.  Chodzi  o  wykonanie  nawierzchni  asfaltowej  na  odcinku  od  kościoła  do  „Domu
Ludowego”. Ta inwestycja w dotychczasowych kosztach się nie zamknie.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, skąd środki na ten cel?
Skarbnik  poinformował,  że  zrezygnowano  z  wymiany  sieci  wodociągowej  w  m.  Borzęcinko.
Wykona to ZGK Spółka z o. o. w ramach przyznanej im dotacji. Ta zmiana skutkuje zmianami  
w budżecie gminy na 2014 rok.  
Wójt  zauważył,  że  w  pierwszej  wersji  dywanik  asfaltowy  miał  być  położony  na  odcinku  
od skrzyżowania do kościoła. Pozostawał odcinek do Domu Ludowego, by połączyć z wcześniej
położonym dywanikiem asfaltowym do cmentarza. Te prace są już wykonane. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z pytaniem, co z chodnikami w tej miejscowości?
Wójt  poinformował,  że chodnik  układany jest  naszymi pracownikami.  Te 40 tys.,  które chcemy
przeznaczyć  pozwoli  na  dokończenie  ładnego  odcinka  drogi.  Pozwoliło  to  rozwiązać  problem
komunikacyjny  w  tej  miejscowości.  Mieszkańcy  Jawor  mają  żal,  że  do  ich  miejscowości  nie
położono tego dywanika. Teraz tylko część drogi do ich miejscowości ma dobry dywanik  asfaltowy.
Zgodnie z naszymi ustaleniami drogi są naszym priorytetem.
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Radny K. Badowski stwierdził, że często przejeżdża przez tę miejscowość i nie jest zadowolony 
z postępu prac. Słabo to widzi. Przejeżdżając, widzi 2 pracujących a reszta coś podpiera. 
Wójt poinformował, że nie zgadza się z tą opinią.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś prosi, by dyskutować nad proponowaną kwotą pomocy finansowej
dla Powiatu, a nie zbaczać z tematu.    
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  /12za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XLII/307/2014 i stanowi załącznik Nr  32 do protokołu.

i)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  do  złożenia  wniosku  
o  dofinansowanie  oraz  przyjęcie  do  realizacji  przedsięwzięcia  pn.  „Modernizacja  oczyszczalni
ścieków  w  Dębnicy  Kaszubskiej  wraz  z  modernizacją  sieci  wodociągowo  –  kanalizacyjnej
-dokumentacja”.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 11 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /12 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/. / w trakcie głosowania nieobecny Z. Bojanowski/

Uchwała otrzymała nr XLII/308/2014 i stanowi załącznik Nr  33 do protokołu.

j)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 12 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
P. T. Kraus – mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej zauważył, że słusznie Wójt postąpił nie wyrażając 
zgody na sprzedaż tej drogi. Nie będzie się wypowiadał co do zagadnień prawnych.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt  uchwały został  przyjęty  jednogłośnie /13 za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/302/2014 i stanowi załącznik Nr  34 do protokołu.

k)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r..
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 13 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/303/2014 i stanowi załącznik Nr  35 do protokołu.

l)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2022.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 14 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Skarbnik  poinformował,  że  wprowadza  się  do  WPF  przedsięwzięcia  pn.  „Modernizacja
oczyszczalni  ścieków  w  Dębnicy  Kaszubskiej  wraz  z  modernizacją  sieci  wodociągowo-
kanalizacyjnej - dokumentacja”.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, kiedy będzie realizowana sama
inwestycja?
Skarbnik poinformował, że wartość tego zadania wynosi ok. 1mln €. Nie potrafi powiedzieć kiedy
będzie  realizowana.  Samorządu  nie  stać,  by  samodzielnie  realizować  to  przedsięwzięcie.
Czekamy na projekty unijne  w tym zakresie.  Jak pojawi  się  możliwość,  będziemy aplikować.  
Bez dokumentacji  nie będziemy mogli  ubiegać się o środki zewnętrzne. Koszt dokumentacji  to
kwota rzędu 300 tys.
Radny M. Olech zauważył, że nie słyszał o takich kosztach. Uważa, że wchodzimy w następną
kadencję rady.
Skarbnik wyjaśnił, że wchodzimy w to zadanie z uwagi na fakt, ze wykonanie dokumentacji jest
finansowane w 90% z środków zewnętrznych. Nasz koszt,  to ok. 30 tys. 
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/304/2014 i stanowi załącznik Nr  36 do protokołu.

ł)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę   o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania
dotychczasowych taryf  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i  zbiorowe odprowadzanie  ścieków  
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik nr 15 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  /12 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/305/2014 i stanowi załącznik Nr  37 do protokołu.
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m)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  Agnieszkę

Łomżę  o odczytanie  projektu uchwały w  sprawie  zmiany uchwały nr XLI/297/2014 Rady Gminy
Dębnica Kaszubska z dnia 26.03.2014 r. w sprawie określenia „Programu opieki nad bezdomnymi
zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska” .
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  /załącznik
nr 16 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  nie  był  omawiany  
i opiniowany przez  Komisje Rady. 
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLII/302/2014 i stanowi załącznik Nr  38 do protokołu.

Ad 3

Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady Agnieszkę
Łomżę   o  przedstawienie  Planu  nabycia  i  zbycia  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 28 kwietnia 2014 roku /załącznik nr 17/ 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do planu.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego Planu.

Przewodnicząca Rady J.  Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem  Planu nabycia i  zbycia
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 kwietnia 2014 roku. 

W  wyniku  głosowania  Plan  nabycia  i  zbycia  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 28 kwietnia 2014 roku   został  przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących/  

Ad 4

Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Dębnica Kaszubska.

         Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że zgodnie z art. 16a, ust. 4 Ustawy z dnia
12  marca  2004  r.  o  pomocy  społecznej  Kierownik  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Dębnicy
Kaszubskiej przedłożył w dniu 30.04.2014 r.  Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2013  
dla gminy Dębnica Kaszubska. /załącznik nr 18 do protokołu/

Poinformowała,  że Radni  z tym dokumentem zapoznali  się  na posiedzeniu wszystkich Komisji
Rady w dniu 14 maja 2014 r.

Zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają uwagi do przedłożonego dokumentu.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem Oceny zasobów pomocy
społecznej na rok 2013 dla gminy Dębnica Kaszubska.  
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W  wyniku  głosowania  Ocena  zasobów  pomocy  społecznej  na  rok  2013  dla  gminy  Dębnica
Kaszubska została przyjęta jednogłośnie. /13 za/

Ad 5

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 27 marca do dnia 27 maja 2014 r.
/sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 do protokołu/. 
Ponadto  poinformował,  że  na  terenie  gminy  trwają  prace  przy  realizacji  III  etapu  kanalizacji.
Wykonawca chciał dokonać zamiany montowanych urządzeń na innej marki, co trochę wstrzymało
tempo  prac.  Nie  wyraziliśmy  na  to  zgody.  Poinformował  radnych  o  wykonywanych  pracach  
na terenie gminy,  tj:  pracach przy budowie chodników,  remontach dróg,  parkingów,  remontach
mieszkań.  Poinformował,  że  25  maja  odbyły  się  Gminne Zawody Sportowo Pożarnicze.  Prym
wiodła jednostka OSP Mielno. Ponadto gościliśmy przedstawicieli Zarządu Wojewódzkiego ZOSP
w Gdańsku w sprawie organizacji Wojewódzkich Zawodów Sportowo – Pożarniczych na naszym
stadionie,  które  mają  się  odbyć  31.08.2014  r.  Koszty  organizacyjne  poniesie   ZW  ZOSP  
w Gdańsku. Uważa, że dla nas to jest okazja do wypromowania się.   
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 27 marca 2014 r. do 27 maja 2014 r. przedstawiła
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 20 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Wójt zaproponował radnej E. Fryckowskiej wyjazd do Warszawy w dniu 06.06.2014 r. na Zamek
Królewski na uroczystość wręczenia nagród dla samorządów , którym przyznano tytuł „Samorząd
Przyjazny  Szkole  Rozwijającej  Uczenie  Się  Uczniów”.  Tytuł  przyznało  Centrum  Edukacji
Obywatelskiej i Polsko – Amerykańska Fundacja Wolności.
Ponadto zaproponował, by na ten wyjazd jeszcze ktoś chętny się zgłosił. Radna E. Fryckowska
przyjęła zaproszenie. 
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czego dotyczyło udzielone zarządzeniem Wójta
pełnomocnictwo  do  dokonywania  czynności  prawnych  związanych  z  kierowaniem  Szkołą
Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie i komu go udzielono?
Wójt poinformowal, że takiego pełnomocnictwa udzielił p. Jureń na zastępstwo dyrektora Konkela
w związku z jego wyjazdem poza granice kraju.
Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  gdzie  teraz są zatrudnieni  kierowcy w związku  
z zakupem drugiego samochodu do OPS?

Wójt poinformował, że obydwaj zatrudnieni są w Urzędzie. Przyjęcie takiego rozwiązania pozwala
na lepszą koordynację ich pracy, gdyż jedna osoba sprawuje nadzór. Rozwiązuje to także problem
zastępstw w okresie urlopowym. 

Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy Plan  zagospodarowania  przestrzennego dla
Dobieszewa  jest  prawomocny  w  związku  z  odrzuceniem  przez  Sąd  Administracyjny  skargi  
p. Wickiego?

Sekretarz poinformowała, że zaskarżenie nie wstrzymuje ważności uchwały. Sprawa jest w WSAi
z wniosku Wojewody. Sąd nie wstrzymał ważności uchwały, chociaż mógł. Przyjęty uchwałą plan
dla tego obszaru obowiązuje. Nie ma informacji  o wstrzymaniu jego ważności.

Radny  P.  Pałubicki  poinformował,  że  to  pytanie  zadał  w  kontekście  informacji,  że  dla  rejonu
Dobieszewa wpłynęło 17 wniosków związanych z zagospodarowaniem. Zwrócił się z zapytaniem,
czy te wnioski dotyczyły inwestycji związanych z wiatrakami.

Wójt poinformował, że tylko 1 wniosek, inwestora z Dobrej, dotyczył tego zagadnienia. Pozostałe

9



innych inwestycji. 

Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  co  z  autobusem,  który  jest  na  naszym  stanie  
i gimbusem?

Wójt poinformował, że autobus nie został sprzedany w I ani  II przetargu, teraz będziemy starali się
go sprzedać w drodze rokowań. Wie, że czas nie jest w tym przypadku naszym sprzymierzeńcem,
gdyż  autobus traci na wartości. Odnośnie gimbusa poinformował, że także czeka na sprzedaż. 

Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, czy jest zrobiona wycena gimbusa.

Wójt poinformował, że tak.

Radny P. Pałubicki uważa, że budowa chodnika w Budowie postępuje wolno. Najczęściej 2 osoby
pracują  a  reszta  podpiera  się  o  narzędzia.  Mieszkańcy  zaczepiają  pracowników,  rozmawiają  
z nimi, komentują. Efekt tego jest widoczny. Oni są szczęśliwi, że nie pracują, a czas leci. Na tyle
osób zatrudnionych przy jego budowie, to postęp jest słaby. Jego zdaniem to podnosi koszty tego
zadania (płaca zatrudnionych tam pracowników). Należy pamiętać, że są jeszcze inne prace, które
mogą być wykonane przez tych pracowników. Jego zdaniem jest tam ewidentny brak nadzoru,
dotyczy  to  także  nadzoru  przy  innych  pracach  wykonywanych  przez  pracowników.   Uważa,  
że trzeba coś z tym zrobić.

Radny A. Ślipek poinformował, że od pewnego czasu udziela się przy budowie tego chodnika.  
Daje nawet swój sprzęt. Prosi, by nie obrażać pracowników, to nie ich wina.  Ci pracownicy nie
dysponują żadnym sprzętem. To, co mają do dyspozycji, ciągle ulega awariom. Sam widział, ile ton
podkładu  wykonywali  ręcznie.  Transport  musieli  zamawiać  w  ZGK  z  dużym  wyprzedzeniem.
Obecnie w sprawie transportu zawarto porozumienie z p. Bartosiewiczem, co przyniosło widoczne
efekty.  Do tej  pory wszystko przewożono taczkami.  Uważa,  że chodnik robiony jest  uczciwie.  
Jego zdaniem  brakuje organizacji pracy. On jest pełen podziwu dla tych ludzi.

Przewodnicząca Rady J. Karaś podziękowała za wniesione uwagi w tej kwestii. Uważa, że należy
wzmóc nadzór nad tymi pracami. Źle jest zorganizowana praca. Gdzie jest nadzór, pyta.

Radny A. Ślipek zauważył, że został tam jeszcze stary chodnik. To co wykonują pracownicy, to jest
demontaż  starego  chodnika  i  budowa  nowego.  Jego  zdaniem,  powiat  zaoszczędzi  na  jego
budowie. To nie jest firma specjalizująca się w tych pracach, mająca odpowiedni sprzęt. 

Radny P. Pałubicki stwierdził, że on nie mówił źle o pracownikach. Chodziło mu o mieszkańców, 
by  nie  przeszkadzali  w  pracy.  Nie  należy  do  tego  dopuszczać.  Pracodawca  prywatny  
nie pozwoliłby na to, by w trakcie pracy były takie przestoje na prywatne rozmowy. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś stwierdziła, że trzeba zwrócić większą uwagę na wykonywane tam
prace.

Wójt zauważył, że utrudnieniem jest także dowóz materiałów do budowy chodnika (podbudowa,
kostka polbrukowa, krawężniki). Materiał zgromadzony jest przy remizie. Dowożony jest ręcznie
(taczkami).  Nie  ma widłaka.  Wykonywanie  tych prac  naszymi  pracownikami  opłaca się  nam.  
W  Gałęzowie  prace  przy  budowie  chodnika  były  wykonywane  przez  wyspecjalizowaną  firmę.
Wykonawca zabrał „stary chodnik” a tutaj odzyskujemy dużo materiału, który można wykorzystać.
Ponadto poinformował, że ten nabór pracowników publicznych jest ostatnim już naborem. Od lipca
ulegają  zmianie  przepisy,  dotyczące  organizacji  tych  prac.  Po  zmianie  przepisów,  jeżeli
skorzystamy z tej formy organizacji prac, będziemy musieli zatrudnić tych ludzi na stałe. Praca
kamieniarza nie jest lekką pracą. Płaca, jak wiadomo, jest najniższa. Z grona zatrudnionych osób
przy  budowie  tego  chodnika  jest  wyznaczona  jedna  do  nadzoru.  Zapewnił,  że  Zarząd  Dróg
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Powiatowych nie ma uwag co do wykonawstwa. Wie, że nie pracują na akord, ale ich prace ocenia
dobrze. Uważa, że nie robią gorzej niż firmy specjalizujące się w takich usługach. Przyjmuje uwagi
do wykorzystania.

Ad 6

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 3 posiedzeniach we własnym gronie oraz 
1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady, na którym opiniowano projekty uchwał na sesję.
Poinformowała, że członkowie komisji na posiedzeniach we własnym gronie zajmowali się analizą
projektów arkuszy organizacji szkół na rok szkolny 2014/2015 oraz życia kulturalnego i sportowego
gminy. Zapoznała z treścią protokołów z posiedzeń z 7 kwietnia i 12 maja 2014 r.. 

Wnioski Komisji w sprawie organizacji zajęć logopedycznych w szkołach:

1. Członkowie Komisja uważają, że w szkołach w Motarzynie i Gogolewie należy, od nowego roku
szkolnego, zwiększyć liczbę godzin logopedów.

2. Odnośnie organizacji tych zajęć w Dębnicy Kaszubskiej p. Machalewska – Dyrektor szkoły nie
zgadza się z argumentacją radnego Badowskiego. Negatywnie ustosunkowała się do propozycji
podniesienia  pensum  logopedy  do  30  godzin  tygodniowo.  Pani  dyrektor  uważa,  że  należy
zwiększyć liczbę etatów w tej placówce. Będzie o to wnioskowała w arkuszu organizacji na lata
2014/2015.

Analizując  projekty  arkuszy organizacji  szkół  Komisja  stwierdza,  że  od  12.05 przez  cały  czas
trwają  prace  nad  uzgodnieniami.  Nie  wiedzą,  jak  te  arkusze  wyglądają  na  dzień  dzisiejszy.  
Nie  wnosili  uwag  do  arkuszy  szkół  podstawowych.  Kontrowersje  natomiast  wzbudza  arkusz
gimnazjum. W tym arkuszu ewidentne były wskazania do zwolnień nauczycieli. Komisję niepokoi
spadająca liczba uczniów,  co skutkuje zmniejszeniem liczby klas w szkołach.  Najbardziej  jest  
to widoczne w gimnazjum, co powoduje konieczność ograniczeń etatów lub zwolnień pracowników.

Radna E. Fryckowska zwróciła się do Wójta z zapytaniem, czy arkusze organizacyjne szkół na rok
szkolny 2014/2015 zostały zatwierdzone?

Wójt poinformował, że nie są zatwierdzone, odesłał je do poprawek.

Radny K. Badowski potwierdził, że uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty. To, że p. Dyrektor
ma inne zdanie, to go nie dziwi. Broni swoich pracowników. Jego nie przekonuje argumentacja,  
że nie sposób złączyć 30 godzin logopedii z dojazdami w ciągu tygodnia. Patrząc z perspektywy
całej  gminy,  to  można  w  pierwszej  kolejności   tymi  zajęciami  objąć  dzieci  dojeżdżające,  
a w godzinach późniejszych miejscowe. Uważa, że jest to kwestia dopasowania. Nie wie, dlaczego
Komisja uważa jego argumentację za niewystarczającą. Powiedział, że dyrektorzy bronią swoich
pracowników. Po komisji był u p. sekretarz i myślał, że rada będzie nad tym dyskutowała. Nie wie,
dlaczego został poproszony na komisję? Rozmowa była taka, że przygotowujemy projekt uchwały 
i rada ponownie będzie nad nim glosowała. Jego nie przekonało zdanie p. Dyrektor. Jego zdaniem
plan pracy logopedy powinien być tak spięty, by pasował z dojazdami.  

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  na  czym  polega  problem,  
o co w tym wszystkim chodzi – czy nie wszystkie dzieci objęte są opieką logopedyczną?

Radny K. Badowski stwierdził, że wszystkie dzieci są objęte. Zapotrzebowanie na te zajęcia jest 
co  raz  większe.  Teraz  p.  Dyrektor  będzie  wnioskowała  o  drugi  etat.  Jeżeli  pensum logopedy
wynosiłoby 30 godzin tygodniowo to byłoby to 1 i 1/2 etatu.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  uważa,  że  organizacja  6  godzin  zajęć  logopedycznych
codziennie dla 1 człowieka jest nie do zorganizowania.

Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, ile godzin dziennie pracuje normalny człowiek?

Wiceprzewodnicząca Rady nie widzi możliwości organizacji tych zajęć po godzinach lekcyjnych –
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zmęczenie dzieci jest duże, a przecież dzieci nie mogą wychodzić na zajęcia podczas innych zajęć
lekcyjnych.

Radny K. Badowski zauważył, że tak jest. Dzieci wychodzą do logopedy w trakcie trwania innych
zajęć. Zdaje sobie sprawę, że każdy chce kończyć pracę o 15.00. Zauważył, że część rodziców, 
po 17.00 prywatnie wozi dzieci na zajęcia logopedyczne do Słupska. Zadaje pytanie, dlaczego  
nie  można  zorganizować  tych  zajęć  u  nas  publicznie?   Jego  żadne  argumenty  p.  dyrektor  
nie przekonały, by pensum logopedów nie zwiększyć do 30 godzin tygodniowo. Poinformował,  
że był u p. Sekretarz i zwracał się z pytaniem, czy ma coś dalej robić w kierunku przygotowania
uchwały? Może nie jest biegły we wszystkich przepisach, ale myślał, że ten projekt się pojawi.        

Radna E. Fryckowska poinformowała, że nie będzie wypowiadała się w sprawie organizacji pracy
szkoły. Jako nauczyciel nie widzi możliwości organizacji pracy logopedy w systemie 30 godzinnego
pensum.  Ona sobie  nie  wyobraża,  by dziecko  dębnickie  szło  po  lekcjach  do domu a później
przychodziło  na  zajęcia  z  logopedą.  Ona  nie  widzi  tego  organizacyjnie.  Pani  dyrektor
poinformowała  nas,  że  w arkuszu  organizacji  na  rok  szkolny  2014/1015 będzie  wnioskowała  
o  zwiększenie  etatowe dla  logopedii  w przedszkolu  o  1 etat  lub  1/2 etatu.  Odnośnie  projektu
uchwały, to zauważyła, że p. Sekretarz mówiła, że raz był już przerabiany i został przez radnych
odrzucony i że nie widzi potrzeby do ponownego rozpatrywania tego tematu. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zastanawia się, dlaczego temat jest stawiany, skoro p. dyrektor
uważa, że liczba godzin logopedii jest wystarczająca?

Radny K. Badowski zwraca uwagę, że p. dyrektor chce wnioskować o utworzenie 2 etatu.

Przewodnicząca Rady J. Karaś nie wie, czy warto ten temat rozwijać, skoro nie wiemy, czy będzie
drugi etat.

Radny P.  Pałubicki  zwraca uwagę, że Przewodnicząca Komisji  Oświaty mówiła,  że p.  dyrektor
będzie wnioskowała o 2 etat. Zauważył, że bogatsze gminy, takie jak Kobylnica czy Słupsk mają
30  -  godzinne  pensum  dla  logopedów  i  tam  to  funkcjonuje.  U  nas  natomiast  mówi  się  
o trudnościach. Mówimy, ze na oświatę idzie ponad 7 mln zł.,  a my nie zastanawiamy się, jak
zmniejszać wydatki  w tym dziale.  Jest  wniosek na organizację  drugiego etatu.  Wygeneruje  to
dodatkowe koszty. Oni mówią o zwiększeniu pensum. Za te same pieniądze będzie dodatkowych 
6 godzin. Uważa, że dyrektor tak powinien zorganizować zajęcia, by nauczyciel mógł te 30 godzin
pensum wypracować. Zastanawia się, czy nie lepszym rozwiązaniem byłoby zatrudnienie dwóch
logopedów na 1/2 etatu? 

Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że  dzisiejsza sesji nie jest miejscem na dyskusję na ten
temat.

Radna E. Fryckowska uważa, że ten temat powinna wyjaśnić sama p. dyrektor.

P.  Kraus  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  radnej  Fryckowskiej,  w  związku  z  jej  informacją,  
że w gimnazjum  następuje redukcja etatów, czy ta redukcja ma związek z  liczbą dzieci, które nie
przejdą do gimnazjum?

Radna E. Fryckowska zauważyła, że obecnie jest mniej klas w szkole podstawowej. Nie wiemy, 
ilu uczniów zadeklarowało naukę w naszym gimnazjum. Częściowo jest związane.

Sekretarz w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Badowskiego poinformowała, że była propozycja
zwiększenia  pensum logopedów z  20 do  30 godzin.  Państwo zgodziliście  się  na zwiększenie
pensum do 24 godzin tygodniowo. Pan teraz wnioskuje o powrót do ponownej analizy  tej uchwały
Stanowisko Komisji Kultury i Oświaty w tej kwestii jest negatywne i dlatego nie wnoszono nowego
projektu uchwały.

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  3  posiedzeniach.  Na  posiedzeniu
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wszystkich  komisji  rady,  na  którym   omawiano  materiały  na  dzisiejszą  sesję,  oraz  
na 2 posiedzeniach we własnym gronie Na jednym posiedzeniu analizowano wykonanie budżetu 
za 2013 r. oraz spotkano się z Prezesem ZGK. Na drugim posiedzeniu  opiniowano materiały  
na dzisiejszą sesję. 
  
c/

      Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  poinformował,  że  Komisja  w  okresie
międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach  we  własnym  gronie  oraz  na  jednym
posiedzeniu wszystkich komisji rady. Komisja na posiedzeniach we własnym gronie zajmowała się
przygotowaniem wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania
budżetu w 2013 roku, opiniowaniem materiałów na sesję Rady Gminy oraz rozpatrzeniem skargi
na  działalność  Wójta  Gminy.  Na  posiedzeniu  wszystkich  komisji   opiniowano  materiały  
na dzisiejszą sesję.

Ad 7

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na wstępie przypomniała Radnym, że na ostatniej sesji 26.03.2014 r. interpelację złożyła
Radna B. Sowińska .
Poinformowała,  że  Radna  otrzymała  odpowiedź  na  interpelację.  Zapoznała  
z treścią odpowiedzi. /teczka OG.0003.3.2014/.
Radna B. Sowińska podziękowała za odpowiedź.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że Radna E. Fryckowska na sesji Rady Gminy  
w dniu 26 lutego złożyła interpelację, która została przesłana do Kuratorium Oświaty w Słupsku.
Poinformowała, że wpłynęła odpowiedź na tę interpelację. Poprosiła Wiceprzewodnicząca Rady 
A. Łomżę o odczytanie odpowiedzi. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zapoznała Radnych z treścią pisma nr DS.550.1.2014.BSZ 
z dnia 30.04.2014 r.  Kuratorium Oświaty w Gdańsku Delegatura w Słupsku wraz z protokołem
kontroli  doraźnej przeprowadzonej w Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej
DS.5533.24.2014.BSZ z dnia 28.04.2014 r.  . (teczka OG.0003.2.2014).

Radny M.  Olech w imieniu  mieszkańców ul.  Sportowej  zwraca się  z  zapytaniem,  czy w 2014
planowany jest remont ulicy Skarszewskiej – drugiej części oraz instalacja oświetlenia ulicznego.
Jeżeli nie w tym roku, to czy w 2015 roku istnieje możliwość wykonania tych prac? Tam jest słup
elektryczny, który można do tego celu wykorzystać. 
Wójt poinformował, że wchodzimy w projekt, w ramach którego będziemy instalować 100 lamp.
Projekt będzie realizowany wspólnie z miastem Słupskiem, które będzie chciało postawić 1000
lamp.  W tym zakresie mamy duże zapotrzebowanie. W pierwszej kolejności będziemy chcieli  
to  oświetlenie  instalować  na  osiedlu  Północ.  Sądzi,  ze  te  100  lamp rozwiąże nasze bolączki,
związane z oświetleniem ulicznym.   Ta część,  ul.  Skarszewska (boczna od strony Wysokiej),  
też będzie tym programem objęta. Staramy się odpowiadać na zbiorowe zapotrzebowanie. 
Radny M. Olech przypomniał, że ulica Skarszewska była połączona z dwóch stron. Obecnie strona
od stadionu zamyka się z uwagi na nowo powstałe budynki. Prosi, by o tym temacie pamiętać przy
przyszłorocznym budżecie.
Wójt  przypomniał,  że niektórym mieszkańcom oświetlenie uliczne było obiecane w poprzedniej
kadencji.
Radny M. Olech poinformował, że nie oczekuje pisemnej odpowiedzi.
Radny A. Ślipek zwrócił się z pytaniem, czy Wójt podjął jakieś działania w sprawie drzewa - lipa 
w Budowie, o którym wspominał na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji?
Wójt  poinformował,  że  był  na  miejscu  z  panią  z  ochrony środowiska  i  po  obejrzeniu  drzewa
stwierdził,  że  ono  faktycznie  stwarza  zagrożenie.  Uważa  jednak,  że  należy  je  zabezpieczyć
poprzez  „związanie” dwóch rozgałęzień na wysokości 4 m. 
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Ad 8 – 9

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, na jakim etapie są prace związane z planowaną małą
obwodnicą  koło  cmentarza,  tu  przy  kościele?  Czy  coś  więcej  wiadomo  na  ten  temat,  
czy dokończono przejmowanie działek?

Wójt  poinformował,  że  temat  jest  dopinany.  Proboszcz  zabiega  o  przeniesienie  ruchu
samochodowego. Trwają prace geodezyjne przy odnawianiu słupków granicznych. Dla nas jest to
także  ważna  sprawa,  gdyż  przy  tej  okazji  będzie  szansa  na  wykonanie  kanalizacji  
do p.  Marciniaków.  Ten temat przewija się na tej  sali  od bardzo dawna.  Nie wie,  jaka będzie
ustalona hierarchia jej budowy.

Radny M. Olech,   w nawiązaniu do ubiegłorocznych spotkań na tej sali z mieszkańcami Brzezińca,
zwraca się z zapytaniem, czy sprawa drogi do tej miejscowości została załatwiona przez Starostwo
Powiatowe?

Wójt poinformował, że nie ma informacji ze Starostwa o tym, by ta droga została wydzielona.  
Nie  figuruje  jako   droga  publiczna.  Sprawą zajmuje  się  powiat.  Wydzielenie  drogi  to  zadanie
Starosty i Nadleśnictwa. Temat był załatwiany przy współudziale Starosty i Nadleśnictwa. Odbyło
się spotkanie z ZDP, na którym omawiano zadania do realizacji na terenie gminy. Na dniach będzie
zamontowana  bariera  ochronna  między  Dębnicą  Kaszubską  a  Skarszewem  Dolnym,  która
zabezpieczy  przed  wjechaniem  do  rzeki.  Poinformował,  że  droga  do  Brzezińca  została
poprawiona.  Zdarzają  się  przypadki,  że  kierowca,  ładujący  drewno,  nie  chce  przepuścić.
Poinformował,  że jeżeli  Radny zechce złożyć na piśmie interpelację, dotyczącą większej grupy
mieszkańców, to będzie mógł przekazać ją  Starostwu jako ponaglenie.

Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  co  z  „ogródeczkami”  w  pasie  zieleni  na  ulicy
Sobieskiego.  Ten temat  był  omawiany w ubiegłym roku  i  z  tego  co  pamięta,  były  ustalenia,  
że temat samowolnych zajęć pasa drogowego będzie rozwiązywany. Czy było to sprawdzone.

Wójt stwierdził, że mieszkańcy mają uraz do władzy. Mieszkańcy twierdzą, że przy zakupie działek
nastąpiły nieścisłości. Kupowali  działki 1000 m. Zakupili działki mniejsze niż mają zapisy w aktach
notarialnych. Mówią, ze geodeta słupkami drewnianymi te działki  znaczył.  Jak stawiamy zarzut
samowolnego zajęcia dz. 510, to oni mówią, że chcą odzyskać to, za co płacą podatki. Gmina  
im  sprzedała,  oni  uwierzyli  gminie.  Musimy  wszystko  sprawdzić,  może  kilku  mieszkańców  
ma  mniejsze  działki  niż  zakupili.  Stwierdził,  że  nie  zajmują  większych  powierzchni  działek,  
niż zakupili. Należy wszystko sprawdzić przed zakupem. Każdy oświadczał przed Notariuszem,  
że zna granice działki. Oni chcą mieć tylko te 1000 m. Ludzie nie zgadzają, się, ze jest to droga,
gdyż  nie  jest  ten  teren   urządzony.  Granice  są  przesunięte  o  2  metry.  Sprawa  jest  w  toku.  
Nie jesteśmy od utrudnień, mamy pomóc rozwiązać problem. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zastanawia się, komu mamy wierzyć, jak nie geodecie? Dla niej ta
sytuacja jest niezrozumiała. Geodeta powinien wszystko dokładnie sprawdzić i porównać. Dla niej
jest to niezrozumiałe.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy te działki zostały ponownie przemierzone? Gmina
jest od tego, by ten temat uporządkować do stanu rzeczywistego.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, ile firm zainteresowanych jest pozyskiwaniem energii
odnawialnej z farm fotowoltaicznych?

Wójt poinformował, że obecnie pod uwagę brana jest nasza działka nr 20, koło p. Torchanów.  
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Nie ma problemu, jeżeli chodzi o zamontowanie urządzeń fotowoltaicznych w celu pozyskiwania
energii  na  własne  potrzeby.  My  mamy  pomysł  na  potrzeby  Gimnazjum.  Uczestniczymy  
w  perspektywie  ,  która  jest  przed  nami  i  ma  nadzieję,  że  skorzystamy.  W  Niemczech  jest  
to  szeroko wykorzystywane.  Nie mamy zbyt  wielu  inwestorów.  Największym problemem, jeżeli
chodzi o pozyskiwanie energii odnawialne,j jest brak możliwości przyłączenia się do państwowej
sieci  energetycznej.  Temat  jest  przyblokowany.  Z  naszej  gminy,  inwestor  z  Dobieszewa,
przyblokował 16 Mg wat. Inwestor za p. Torchan jest potentatem w tej dziedzinie i  wykorzystał
wszystkie  wolne  przyłącza  do  sieci.  Rozważał  nawet  możliwość  przyłączenia  się  do  sieci  
w  Słupsku  na  ulicy  Hubalczyków.  Pod  uwagę  jest  także  brana  działka  222.  Uważa,  
że na najbliższych wspólnych komisjach, należy rozmawiać na roboczo o możliwościach dochodu
dla  gminy.  Mamy pomysły  na  wydatki.  Musimy wspólnie  znaleźć  źródło  dochodu  dla  gminy.  
Gdyby Gmina była właścicielem chociaż jednego wiatraka. Mieszkańcy mówią tak dla wiatraków,
które byłyby własnością Gminy. Nie zgadzają się, gdy dochód ma osiągać inwestor prywatny.  
My nie  zgadzamy się  na takie  ilości  wiatraków jak  gm.  Kobylnica  czy Potęgowo,  ale  musimy
znaleźć źródło dochodu. Nie da się żyć z samych podatków. Fotowoltaika daje jakąś nadzieję.
Jego zdaniem fotowoltaika to też nie jest bajka. Możliwości przyłączenia do sieci są niewielkie.
Widzi  szansę  w  przypadku  instalacji  tych  urządzeń  na  potrzeby  gospodarstw  domowych.   
Daje korzyści,  gdyż obniża koszty utrzymania. Brak ustawy o źródłach odnawialnych sprawia,  
że jest to temat raczkujący.  

Radny M. Olech  zauważył, że Unia daje nam możliwość pobrania dotacji na zadania związane 
z obniżeniem kosztów wytwarzania energii.  Zwraca się z  pytaniem, czy nie pojawiła  się jakaś
firma, tak jak w przypadku solarów, w zakresie fotowoltaiki?

Wójt uważa, że na posiedzenie wspólnych komisji należy zaprosić inwestorów zainteresowanych
inwestycjami w zakresie pozyskiwania energii odnawialnych. Stwierdził, że dużo się mówi o OZE,
ale tylko się mówi.

Radny K. Żukowski zauważył, że teraz dużo mówi się o programie „konsument”, który skierowany
jest do gospodarstw  indywidualnych, zainteresowanych pozyskiwaniem energii odnawialnej dla
własnych potrzeb. Nabór wniosków ma się odbywać przez samorządy.

Radny P. Pałubicki zauważył, że na ten temat była mowa na jednej z sesji i my odrzuciliśmy ten
projekt.

Radny K. Żukowski poinformował, że to nie dotyczy tego programu.

Radny M. Olech poinformował, ze z tego co on słyszał, to ten projekt ma obejmować całe ulice,
osiedla, które będą mogły tworzyć takie małe farmy.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy w Gminie jest taka osoba, która jest w stanie
przyjąć wniosek od obywatela i skierować go do Narodowego Funduszu?

Wójt poinformował, że nie mamy kogoś takiego.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem o wysokość dofinansowania dla tego programu.

Radny K. Żukowski poinformował, że w wysokości 40%, a reszta na pożyczkę oprocentowaną  
w wysokości 1%.

Radny  M.  Olech  zwraca  ponownie  uwagę  na  fakt  ciągłego  zalewania  ulicy  Skarszewskiej  
na wysokości stadionu co ma miejsce przy intensywnych opadach.

Wójt stwierdził, że na taki stan składa się to, że wszelkie naprawy, modernizacje robimy na skróty.
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Powodem jest brak instalacji burzowej. Chcieliśmy ten temat rozwiązać poprzez zrobienie wykopu,
który  chłonie  wodę.  Taki  sam  sposób  zastosowaliśmy  na  „pętli”  przy  ulicy  Zajęczej.  Jest  to
rozwiązanie tymczasowe. Przy tym rozwiązaniu niedopilnowane są poziomy „wzdłużne”.  W takich
przypadkach należy budować studnie chłonne lub instalacje burzowe.

Radny P. Pałubicki w nawiązaniu do dyskusji o odnawialnych źródłach energii poinformował, że nie
zgadza  się  się  z  Wójtem.  W  obowiązującej  ustawie,  tzw.  „trójpak  energetyczny”  jest  zapis,  
że koncerny muszą wykupić od producenta nadmiar wyprodukowanej energii. Odnośnie programu
„konsument” poinformował, że nabór ogłosił NFOŚiGW a nie urząd wojewódzki. Jest to program
na odnawialne źródła energii.  W tym programie można otrzymać pożyczkę. I tak na wiatrak można
zaciągnąć pożyczkę w wysokości 30% wartości inwestycji.  Pożyczka rozkładana jest na 15 lat,
oprocentowana  w  wysokości  1%,  okres  karencji  18  miesięcy.  Na  inne  odnawialne  źródła  
ta pożyczka może wynosić 70% wartości. Jest z tym tematem na bieżąco, gdyż u siebie chce
realizować  taką  inwestycję.  Na  razie  nie  ma  źródeł  finansowania  takich  inwestycji,  brak
programów. Na razie mówi się o pożyczce. Mówi się także, że będzie umarzalna.  Na realizację
inwestor  wykłada  własne  środki.  Sam  czeka  na  takie  fundusze.  Stwierdził,  że  jest  to  droga
inwestycja. Zainstalowanie fotowoltaiki na gimnazjum, to jego zdaniem koszt 400 tys. 

Wójt uważa, że to i tak byłoby korzystne. 

Radna  B.  Stachowicz  w  imieniu  mieszkańców  Żarkowa  prosi  o  wstawienie  nowych  drzwi  
do świetlicy w tej miejscowości. Świetlica jest nowo wyremontowana. Drzwi „rozeschły” się. Należy
ponadto poprawić próg + schodki oraz założyć kratę na okno od strony placu zabaw.

Wójt  stwierdził,  że  ta  świetlica  przeszła  generalny  remont.  Była  to  ruina.  Pomieszczenia  
po remoncie ładnie wyglądają. Zna temat – jest wstydliwy. Postara się temat wyjaśnić.

Radna  B.  Stachowicz  poinformowała,  że  jest  zakupiona  farba  do pomalowania  pomieszczeń  
w świetlicy. W Podolu był pracownik, który wykonywał prace na rzecz tej miejscowości. Pracownik
został  teraz  przeniesiony  do  Budowa  do  prac  przy  budowie  chodnika.  U  nas  zostało  dużo
rozpoczętych prac  oraz prac do wykonania w celu poprawienia estetyki miejscowości. Pozostały
zdemontowane blaty ze stołów, ławek. W trybie pilnym należy wyczyścić przepusty, wykosić tereny
gminne  -  rowy.  Prosi,  by  ten  pracownik  na  kilka  dni  wrócił  do  tej  miejscowości  i  wykonał
najpilniejsze prace. Zwraca także uwagę na fakt, że firma, która robi kanalizację w tej miejscowości
niszczy drogi. Czy oni będą naprawiać? Stwierdziła, że „betonka” jest popękana, pobocza drogi
poniszczone. Nowy asfalt także jest „połamany” przy poboczach, niszczone są także chodniki.

Wójt nie zgadza się z tymi wszystkimi stwierdzeniami. Był i nie stwierdził takich sytuacji.

Radna B. Stachowicz zaprosiła Wójta w celu wspólnej wizji.  Zwraca także uwagę, że obiecane
prace  w świetlicy  w Podolu  Małym nie  zostały  wykonane.  Schody do świetlicy  nadal  czekają
na  naprawę,  kafle  w  łazience  odpadają.  Prezes  ZGK  obiecał  wywiezienie  gruzu,  też  nie
wywieziono.

Radna E. Fryckowska w nawiązaniu do wcześniejszych informacji, które były podane na jednej  
z  wcześniejszych  sesji  dotyczące  jej  męża,  chodzi  o  fakt,  że  w  „świat”  poszła  informacja  
o wszczęciu postępowania dyscyplinarnego w stosunku do jego osoby, poinformowała, że jej mąż
został  przez  komisję  oczyszczony  z  zarzutów.  Nie  potwierdzono  faktów  podnoszonych  przez
rodziców, uczniów  i wychowawcy klasy Via.

Radna E. Fryckowska zwróciła się także z zapytaniem, czy ruszyły już procedury konkursowe  
na dyrektora gimnazjum?

Wójt  poinformował,  że  nie  otrzymał  informacji  o  umorzeniu  postępowania  w  stosunku  
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do p. J. Fryckowskiego. Podziękował za informację. Odnośnie konkursu na dyrektora gimnazjum
poinformował,  że  z  uwagi  na  zaangażowanie  pracowników  przy  organizacji  wyborów  
do Europarlamentu prace uległy minimalnemu opóźnieniu. Jeżeli chodzi o termin przeprowadzenia
konkursu, to poinformował, że będzie się starał, by odbył się jeszcze w czerwcu.

Radny M.  Mnich zwrócił  się  z  zapytaniem do przewodniczącej,  czy obecni  na sali  pracownicy
gimnazjum otrzymali zaproszenia na dzisiejszą sesję, dlaczego nie są w pracy, co tu robią?

Nauczyciele poinformowali, ze nie mają w tej chwili lekcji.

Radny M. Mnich poinformował, że wg planu powinny te panie być w pracy.

P.  Dyrektor  Gimnazjum   powiedziała,  że  nie  zna  na  pamięć  planów  nauczycieli.  Ma  prawo
kontrolować. Poinformowała, że nie będzie się na tym forum tłumaczyć.   Sprawdzi.

Radny P. Pałubicki prosi, by wykonać remont pomieszczenia, w którym znajduje się kasa Urzędu
gminy. Zauważył, że tam jest na ścianach grzyb. Poinformował ponadto, ze popiera starania radnej
Stachowicz  o  remont  pomieszczeń  świetlicy  w  Podolu  Małym.  Pomieszczenia  w  środku  tego
obiektu są mało przyjemne. Uważa, że zarobione przez świetlice środki za wynajem sal powinny
chociaż  w części  wracać do tych świetlic,  a  nie  w całości  do GOK.  Pozyskane środki  byłyby
wykorzystywane do wykonywania drobnych napraw i poprawy wizerunku tych obiektów. 

Wójt uważa, że czyni mu się zarzuty, że jest nieżyczliwy w stosunku do Podola. Zwraca uwagę 
na fakt,  że całe Budowo jest  rozkopane.  Chcą w obecnej  chwili  skumulować prace w jednym
miejscu.

Zastępca Wójta zauważył,  że panuje  odczucie,  że  prace przy budowie chodników w Budowie
przeciągają się. Prosi, by pamiętać, że nie dysponują specjalistycznym sprzętem. Radny Ślipek
udostępnia nam nieodpłatnie swój sprzęt. Nie dysponujemy także środkami finansowymi w takiej
wysokości, jak byśmy sobie życzyli. Prosi, by pamiętać, że równolegle budowany jest parking przy
kościele  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Dysponujemy  tylko  jedna  koparką,  która  ciągle  musi  
się przemieszczać, w zależności od potrzeb. Prosi, by pamiętać, że wśród zatrudnionych osób  
nie ma specjalistów od budowy chodników. Wiele prac wykonywanych jest ręcznie. Mimo wszystko
uważa, że jakość prac nie jest zła. Nikt nie pije i nie leży. Uważa, ze ta grupa robi to dobrze  
i solidnie. Sami wiecie, jak teraz zatrudniają w firmach. Część ludzi zatrudnianych jest”na czarno”,
co obniża koszty zatrudnienia. Pracują po godzinach. My zatrudniamy zgodnie z Kodeksem Pracy. 

Radny  A.  Ślipek  zwraca  uwagę,  że  po  drugiej  stronie  jest  dużo  wjazdów,  co  spowoduje,  
że czasami będą musieli zostać dłużej, by dokończyć rozpoczęte prace. 

Zastępca Wójta podziękował radnemu Ślipkowi za zaangażowanie w tej sprawie. Uważa, że same
wjazdy to nie jest problem. Problemem jest to, że te wjazdy są wykonane z bruku a także z betonu.

Radna B. Stachowicz prosi, by p. Malka chociaż na dwa dni skierować do Podola, by dokończył
rozpoczęte i pilne prace. 

Zastępca Wójta zauważył, że w dniu dzisiejszym było takich próśb już kilka. Zwraca uwagę na fakt,
że  w  Budowie  zobowiązują  ich  terminy.  Rozmawiał  z  radną  na  ten  temat  przed  sesją  i  jest
zaskoczony, że radna ponownie wraca do tego tematu. 

P. U. Rączka – sołtys wsi Motarzyno zwraca się z pytaniem, czy są już jakieś wieści z powiatu  
na temat remontu drogi powiatowej Motarzyno – Gałąźnia Wielka.  Droga się sypie. Są tam bardzo
duże dziury, można wypaść z drogi. Przy układaniu kanalizacji miała być wykonana kanalizacja
burzowa, na bazie projektu, od remizy do zejścia do państwa Skibrowskich.  Po intensywnych
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opadach na chodnikach tworzą się kałuże, które je zalewają i przelewają się na posesje. Prosiła,
by zająć się sprawą rowu przy boisku. Temat nie został rozpoznany. Nie wie, skąd tam się biorą
ścieki.  Po raz kolejny pyta, co z sołeckimi tablicami informacyjnymi? Jej tablica jest historyczna.
Temat był już zgłaszany kilka razy. Prosi także o informację, kiedy będzie wykoszona trawa przy
zbiorniku retencyjnym? - tam jest duży obszar do koszenia.  

Wójt poinformował, że w dniu wczorajszym rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych.
Na terenie naszej gminy jest kilka dróg do remontu ( Podwilczyn, Jawory, Jamrzyno). Otrzymał
zapewnienie, że w następnym tygodniu na teren naszej gminy ma wjechać remonter i wykonać
najpilniejsze prace remontowe. Okazuje się,  że studnia chłonna podłączona jest  do kanalizacji
burzowej. Wzywaliśmy wykonawcę, by usunął ten problem. Okazuje się, że nie mają pomysłu  
na jego rozwiązanie. W sprawie trawy poinformował, że nie będzie koszona. Ta trawa na wysepce
nikomu nie przeszkadza. Jeżeli ktoś jest zainteresowany jej zbiórką, to może to zrobić. Ta trawa
jest paszowa.

Zastępca Wójta zauważył,  że sołtysi  zwracają  dużą uwagę na estetykę w swoich sołectwach.
Uważa,  że  do  tego  tematu  należy  podejść  inaczej.  Zauważył,  że  na  terenie  gminy  jest  dużo
powierzchni  do wykaszania.  Każde sołectwo na ten cel  dostaje co  roku po 300 zł  na  paliwo.
Uważa,  że  lepiej  ogłosić  przetarg  na  wykonywanie  tych  prac  i  zlecić  jednej  firmie  –  osobie.
Sołectwa  zakupiły  dużą  ilość  kosiarek.  Połowa  z  nich  nie  chodzi.  Kosiarkami  koszą  różni
operatorzy, co  przyczynia się do ich częstej awaryjności i całkowitego zużycia, mimo że nie są
jeszcze  stare.  Uważa,  że  te  prac  można  sukcesywnie  wykonywać  w  poszczególnych
miejscowościach.  Sprzęt powinien być profesjonalny.  Poinformował  także p. sołtys Motarzyna,  
że rozmawiał z wykonawcą kanaliz,acji i otrzymał zapewnienie, że wprzeciagu 2 tygodni zostanie
dostarczona wywrotka kruszywa celem utwardzenia drogi do p. Skibrowskich.

Radna B. Stachowicz zwraca uwagę na fakt, że w terenie wiele tych prac wykonuje się kosą.

P.  K.  Szłapa – sołtys wsi  Podole Małe także prosi  o  wymianę tablicy informacyjnej.  Ponownie
zwraca uwagę na bardzo zły stan ich placu zabaw. Zamontowane tam urządzenia są spróchniałe,
zdewastowane i nie nadają się do użytkowania, gdyż zagrażają bezpieczeństwu dzieci.  Dostali
tylko jedną huśtawkę. Chcą mieć porządny plac zabaw. Prosi także o wykoszenie poboczy przy
drodze od drogi 210 do Dobieszewa.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła,  że niektóre tematy – sprawy winny być załatwiane
bezpośrednio w gabinetach wójtów a nie podczas sesji.

U. Rączka zauważyła, że sprawa tablic informacyjnych poruszana jest od bardzo dawna., ostatnio
w grudniu na sesji.

Wójt  zauważył,  że  niejednokrotnie  wystarczy  naoliwić  zawiasy,  a  to  nie  jest  sprawą  Wójta.
Zauważył, że jedna tablica to koszt około 3 tys. zł. Na terenie gminy mamy zapotrzebowanie na 50
takich tablic.

Radny Z. Bojanowski zauważył, że Wójt sam  obiecał, że będą nowe tablice i dlatego sołtysi się 
o nie dopominają.

Wójt zauważył, że tablice miały  być wykonane w ramach projektu. To nie jego wina, że projekt
upadł. Tablice możemy zrobić z własnych środków. Od sześciu lat wojuje np. o lampy. Wygrywają
takie rożne dziwne projekty. Wydaje się na bzdety. Przepadły projekty na wyposażenie świetlic.  
My decydujemy, na co wydajemy środki. Możemy wydać z własnych. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy tych tablic nie można wykonać  
we własnym zakresie?
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P. Z. Żuk – sołtys wsi Łabiszewo zauważył,  że usłyszał podczas tej sesji,  że gmina wykonuje
inwestycje  za  70 mln.  On stwierdza,  że  żyje  w innym świecie.  Pięknie  to  brzmi,  ale  dla  jego
miejscowości nie ma nic. Ostatnio wystąpił jeszcze jeden problem. Bratanek pobił wujka, który leży
w szpitalu jako roślinka.  Tymi problemami w gminie nikt  się  nie zajmuje.  Uważa,  że problemy
poruszane na tej  sali  są małymi problemami w stosunku do problemów, jakie on ma w swojej
miejscowości.  W jego miejscowości jest dużo dzieci, które nie wiedzą, jak spędzać czas wolny.
Pogratulował gimnazjum wyróżnienia.  Szkoła w Gogolewie kończy pracę o 13.00. Dzieci wracają
do domu i co mają robić? Rodzice muszą się nimi zająć. Gmina nie robi nic w tym kierunku. W jego
miejscowości jest 74 dzieci.  Działa świetlica psychoterapeutyczna, która powinna mieć szerszy
program niż pozostałe, a ona jest dla nich ciężarem.  GOK do pracy w naszej świetlicy wyznacza
nam  wyspecjalizowanych  –  wykwalifikowanych  pedagogów,  gdyż  zgodnie  z  programem  jakim
objęta  jest  ich  świetlica,   inne  osoby  nie  mogą  pracować.  Program  psychoterapeutyczny
przewiduje, że na boisku powinny być siatki, świetlica wyposażona w taki sposób, by dzieci miały
zajęcie. Odnosi wrażenie, że w jego wiosce gmina najchętniej ogłosiłaby godzinę policyjną. Policja
także  dostała  zarządzenie,  że  jeżeli  dzieci  robią  sobie  ognisko,  to  ma interweniować.  Zadaje
pytanie,  czym dzieci  maja  się  zająć?  Zauważył,  ze  nie  mówi  o  fakcie  dewastacji  dróg  przez
wykonawcę inwestycji kanalizacyjnej oraz o drodze do Boguszyc, która zimą jest nie do przebycia,
gdyż  nie  można  jej  odśnieżyć  z  powodu  studzienki,  która  wykonana  jest  na  środku  drogi.
Poinformował, że swój problem przedstawił Wojewodzie, ponieważ radni tej gminy nie słuchają go.
Nic nie robią dla społeczeństwa z jego miejscowości, albo je lekceważą? 

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że nie zgadza się z sołtysem. Radzie znana jest
sytuacje  tego  społeczeństwa.  Sama  zabiegała  o  utworzenie  w  tej  miejscowości  jakiejkolwiek
świetlicy, gdyż bardzo jej chcieliście.

Pan Z. Żuk zauważył, że dwa tygodnie temu na terenach przy GOK-u było ognisko dla dzieci  
z terenu gminy, dlaczego nie wszystkie dzieci z jego sołectwa mogły wziąć w nim udział? Ile było
kontrowersji i płaczu dzieci, które nie dostały się do samochodu. Dlaczego nie zorganizowano  
2 kursów?  

Wójt zauważył, że jest to bardzo emocjonalna wypowiedź. Uważa, że ten pan zagubił się w swej
wypowiedzi.  Za  czasów  p.  wójta  Krausa  wybudowano  tam  wodociąg  dla  dwóch  domów.  
Nie  czekano na środki  zewnętrzne,  gdyż  taka  była  potrzeba.  W trakcie  jego kadencji  także,  
bez środków zewnętrznych, wybudowano wodociąg w kierunku p. Dudka. Prosi, by nie zarzucać ,
że zapomniano o tamtych mieszkańcach. Jako jedyni otrzymaliście 3 wiaty. Zadał pytanie, co miał
zrobić  podejmując  decyzję  o  odremontowaniu  świetlicy,  by  ja  powiększyć?Miał  z  tego  obiektu
wyrzucić  jedyny sklep,  który tam funkcjonuje? Na świetlicy  jest  zatrudniony pracownik.  Prosi,  
by pamiętać, że na terenie gminy mamy też świetlice, gdzie nikogo nie zatrudniamy.  Do waszej
świetlicy,  w  celu  zapewnienia  częstszego  jej  otwarcia,  będą  raz  w  tygodniu  przyjeżdżać
pracownice  ze świetlicy  w Borzęcinie  i  Podolu  Małym.  Ta świetlica  musi  zabezpieczyć  wasze
potrzeby, tam jest sprzęt, za który GOK odpowiada, dlatego nie każdy może dysponować kluczem.
Świetlice funkcjonujące w ramach tego projektu mają inne cele.  Zauważył, że to co pozytywne,  
nie przejdzie przez gardło. W chwili obecnej prowadzone są tam prace kanalizacyjne. Jak wszyscy
wiemy,  tych  prac  nie  widać,  ale  jest  to  podstawa  do  innych  działań.  Mieszkańcy  z  innych
miejscowości, gdzie były te prace wykonywane, nie mówili, że stara kanalizacja będzie siedliskim
szczurów, a u Was ten problem jest bardzo często podnoszony. Uważa, że Łabiszewo nie jest
traktowane inaczej niż pozostałe miejscowości. Uważa, że traktowane jest tak samo. W pierwszej
kolejności musimy wykonać instalację wodno – kanalizacyjną. W każdej miejscowości są uwagi.
Każda chciałaby więcej inwestycji na swoim terenie. Nie wspomina pan, że dołożono do remontu
drogi  do  Łabiszewa.   Wiadomo,  że  wszystkie  inwestycje  naziemne  wykonuje  się  po  tych,  
co wykona się w ziemi,  a tych nie widać.  Żadna z miejscowości,  w których były wykonywane
wodno – kanalizacyjne, nie była z tego powodu zachwycona. Te inwestycje, jak każda, objęte  
są okresem gwarancyjnym i pogwarancyjnych. Wykonawca w tym czasie musi wykonać wszystkie
zgłoszone wady i usterki. Stawiacie zarzut, ze nie ma lamp ulicznych na kolonii Boguszyce. Takich
miejsc  na  terenie  gminy  jest  wiele.  Dużo  na  ten  temat  się  mówi.  W  tym  roku  nie  zostanie
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postawiona ani jedna lampa. Jest program w tym zakresie, który będzie realizowany w 2015 roku.
Zadał pytanie, co więcej zrobiliśmy dla innych miejscowości? Na sali  jest  sołtys z Gogolewa.  
Ta  pani  sama  swoim  sumptem  wiele  zrobiła,  by  podnieść  atrakcyjność  ich  świetlicy.  Widząc
zaangażowanie, jako samorząd, dokładamy do realizacji niektórych zadań.
A. Pietrzak – dyrektor GOK zauważyła, że mieszkańcy nie są zadowoleni z działalności świetlicy 
w tej miejscowości.  Poinformowała,  że  świetlica była czynna 3 x po 6 godzin ale od 02.06. t
a świetlica będzie czynna przez 5 dni w tygodniu – 4 dni do godziny 20.00 a 1 dzień do 18.00.  
To  jest  świetlica  socjoterapeutyczna  i  nie  może  tam  zatrudnić  jakiegokolwiek  pracownika  
z tej miejscowości. Mieszkańcy sadzą, że mogą korzystać, kiedy chcą. Nie może dać każdemu, 
kto  chce  klucza  od  świetlicy.  Nigdy  nie  powiedziała  „nie”  jeżeli  chodzi  o  organizację  zebrań
wiejskich.  W  tej świetlicy jest mienie, za które odpowiada.

P. T. Kraus poinformował, że zwracał się z pismem do urzędu w sprawie zwrotu podatku VAT.  
Wie, że rozmawiano na ten temat. Pamięta, jak na tej sali dyskutowano na temat wyboru firmy,
która  miała  zająć  się  odzyskiwaniem  tego  podatku.  Padały  tu  zapewnienia  z  organu
prowadzącego,  że  firma jest  sprawdzona,  doświadczona,  z  bagażem kompetencji.  Sprawdził  
tę firmę. Teraz nie ma z tym żadnego problemu, w dobie internetu. Wie, że tej spółce cywilnej ISO
Colsanting wypłacono już pieniądze. Zwraca się z pytaniem, jakiego rzędu są to środki?

Wójt poinformował, że tej spółce wypłacono ok. 100 tys. zł.

P. T. Kraus zauważył, że w ubiegłym roku tej spółce wypłacono 40 tys. z tytułu odzyskania podatku
VAT.  Sprawdziłem,  odzyskujecie  WAT.  Odzyskujecie  VAT  z  projektów  unijnych.  Zwraca  się  
z pytaniem, jakiego rzędu  pieniądze urząd będzie musiał zwrócić do Urzędu Marszałkowskiego
wraz z odsetkami? W jednych projektach jest kosztem kwalifikowanym, w innych nie.

Wójt  poinformował,  że  na  chwilę  obecną  nie  mają  informacji  o  zwrocie  środków  do  Urzędu
Marszałkowskiego. Jesteśmy w trakcie realizacji.

P.  Kraus poinformował,  że była robiona tu analiza.  Analizowano wpływy i  wypływy.  Spisaliście
państwo umowę na wynagrodzenie w wysokości 13% od kwoty 2 mln. zł., przyjrzał się tej spółce.
W dobie dostępności do internetu nie stanowi to żadnego problemu.  Na dzień dzisiejszy w spółce
figurują  dwa  nazwiska,  tj.  p.  Pawła  Krajewskiego  i   Jacka  Stolarskiego.  Spółka  powstała
22.10.2012  r.  -  jego  zdaniem  „bardzo  doświadczona”  firma.  Umowę  na  wykonanie  zadania
polegającego  na  odzyskaniu  podatku  VAT  z  urzędem  podpisały  dwie  zupełnie  inne  osoby,  
tj. p. Krzysztof Krajewski i p. Wiesław Wujczak. Te osoby są członkami zarządu ISO Consulting
Spółka  z  o.o..  Spółka  cywilna  działa  na  zasadach  Kodeksu  Cywilnego.  Krzysztof  Krajewski
podpisał umowę 10.04.2013 r. a z tej spółki „wyszedł” 13.05.2013 r.. Pan Wujczak także to zrobił.
Spółki  nie ma. Drugi wspólnik znalazł  się dopiero 12.01.2014 roku. Zwraca uwagę, że spółka  
nie  istniała  w  momencie  wypłacania  środków.  Co  się  wydarzyło?   Zwraca  się  z  pytaniem,  
czy państwo dokonaliście rzetelnej analizy? Skierował do urzędu drugie pismo, w którym poprosił 
o  referencje  tej  spółki.  W  odpowiedzi  otrzymał  referencje  Urzędu  Gminy  Maszewo.  Gmina
Maszewo informuje,że spółka z o.o. zajmowała się....... Rozróżnia spółkę cywilną od spółki z o. o.
Prosi, by Komisja Rewizyjna zajęła się wyjaśnieniem tej sprawy. Zwraca uwagę, że spółka, która
wzięła  pieniądze,  nie  jest  tą  spółką,  z  którą  podpisano  umowę.   W  spółce  musi  być  dwóch
wspólników,  a był  moment,  że był  tylko jeden.   Zwrócił  się  także z zapytaniem do Radnych,  
czy wiedzą ile było zamówień z wolnej ręki w okresie od 2010 do 2013 roku? Poinformował,  
że takich zamówień było 12.  Nie zajmuje głosu w sprawach merytorycznych. Mówimy tutaj, ze nie
ma  środków  na  jedną,  czy  druga  miejscowość.  Uważa,  że  ta  umowa  to  paranoja.  W  wielu
urzędach, np. gmina Słupsk, Kobylnica  robili to pracownicy ,u nas także. Nie wie za co ta firma
wzięła pieniądze. 

Skarbnik  poinformował,  że umowa jest  podpisana ze spółką cywilną,  w skład której  wchodził  
p.  Zdzisław Wujczak i  i  Krzysztof  Krajewski   -  uprawnieni  do podpisania  umowy.  Ma wypisy  
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z  Centralnej  Ewidencji  Działalności  Gospodarczej.  Umowa  została  podpisana  10.04.2013  r.  
w trybie zaproszenia. Była powołana komisja do przeprowadzenia negocjacji. Negocjacje zostały
przeprowadzone  zgodnie  z  procedurą  ustawy  o  zamówieniach  publicznych.  Wszystko  jest
udokumentowane. Uważa,  że stawiane tu zarzuty są bezpodstawne. W postępowaniu zawarto
umowę  na  doradztwo  prawne.  Gmina  zabezpieczyła  sobie  takie  warunki,  które  mówią,  
że wysokości  wynagrodzenia będzie zależna od odzyskanej  kwoty,  która wpłynie na rachunek
urzędu oraz od kwoty, która pozostanie w urzędzie po przekazaniu do Marszałka. Liczyliśmy się 
z tym, że będziemy musieli oddać Marszałkowi. Pierwsza faktura została wyliczona o podstawę
13% a następne dwie zgodnie z zawartym aneksem z dnia 12.12.2013 o podstawę 8% . Wszystkie
faktury  wystawione  są  ISO  CONSULTING  spółka  cywilna,  czyli  tę  z  którą  podpisaliśmy
umowę.Firma była w ciągłym kontakcie z nami. Nie mieliśmy informacji o zmianach w spółce.  
Nie  było  zadnych  przesłanek,  że  w  spółce  coś  się  dzieje.  Zakończono  juz  podstawowy  etap
odzyskiwania  podatku  VAT.  Mamy  go  na  koncie.  Uważa,  że  firma  wywiązała  się  ze  swoich
obowiązków. 

P. Kraus zauważył, że on mówi o chlebie, a skarbnik o niebie. Stwierdził, że nie rozumieją się.
Zwraca uwagę na aspekty prawne działalności tej spółki. Jeżeli chcemy w spółce wspólników,  
to w jeden dzień w spółce musi być trzech wspólników, by istniała. Z tych danych wynika, że w tej
spółce tak nie było.  Zaciągał w tej sprawie opinii  radcy prawnego i usłyszał,  że ta spółka nie
istnieje.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy spółka popełniła przestępstwo wystawiając nam
fakturę?

P. T. Kraus nie mówi, że Gmina popełniła przestępstwo. Firma powinna ponieść konsekwencje  
za wprowadzenie w błąd Gminę.

Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że   mając  takie  informację  powinien  powiadomić  Prokuraturę  
o możliwości popełnienia przestępstwa.

P. T. Kraus zauważył, że on dzisiaj tę informacje podaje Radzie. Informuje, że taka sytuacja miała
miejsce. 

Skarbnik ponownie potwierdził, że faktury wystawiła ta spółka, z którą podpisano umowę.

Radca Prawny zauważył,  że to nie jest kluczowe zagadnienie. Spółki cywilne, to trudny temat.
Zaprosił p. Krausa na dyskusję, dotyczącą zasad funkcjonowania spółek cywilnych, na swój dyżur
w urzędzie, gdyż tu i teraz nie jest miejsce na taką dyskusję. 

P. Kraus podziękował za zaproszenie i poinformował, że radca prawny urzędu nie jest dla niego
partnerem. 

Radny K. Żukowski stwierdził, że widzi, że p. Kraus sygnalizuje problem. Uważa, ze jako płatnik
tych faktur powinniśmy dociec, jaka jest prawda.   

Radca prawny zauważył,  że jest to kwestia dłuższego wywodu. Domniema, że jest to problem
fikcyjny.  Problem polega na wyjaśnieniu,  czym jest  spółka cywilna i  jak następują rozliczenia  
i płatności.

P. T. Kraus zauważył, że on mówi o aspektach prawnych.

Radca Prawny zauważył, że twierdził, że na dzień wypłaty nie było spółki, tj podmiotu, któremu
można było wypłacić pieniądze.
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Wójt poinformował, że ceni sobie uwagi wniesione przez p. Krausa. Poinformował, że je przyjmuje
i niezwłocznie będzie wyjaśniał, przy pomocy mecenasa, temat.

P. Żuk stwierdził, że Wójt zarzuca mu, że nic nie powiedział o tym, co w Łabiszewie osiągnięto.
Uważa, że nie ma czym się chwalić. Wiaty powstały, bo on złożył taki projekt. Poza wiatami przez
ostatnie 25 lat nie ma żadnej inwestycji, która godna byłaby poświęceniu jej uwagi. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do niej,  jako do Przewodniczącej Rady Gminy,
wpłynęło do wiadomości pismo p. Dyrektor Zespołu Szkół, którego adresatem jest radny M. Mnich,
z dnia 28.04.2014 r.  dotyczące wezwania radnego do publicznego odwołania zarzutów pod jej
adresem   przedstawionych  na  sesji  w  dniu  26.02.2014  r..   Przewodnicząca  Rady  zapoznała
radnych z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Ponadto  poinformowała,  że  Pan  Mnich  również  otrzymał  to  pismo.  Oddała  głos  radnemu  
M. Mnichowi.
Radny M. Mnich poinformował, że na posiedzeniu wszystkich komisji rady złożył oświadczenie,  
że podtrzymuje to, co powiedział na tamtej sesji. Nadal podtrzymuje swoje stanowisko.
Przewodnicząca Rady J. Kara prosi  o podanie tego stanowiska.
Radny M. Mnich poinformował, że to co powiedział wtedy na Komisji wspólnej, jest prawdą.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że   dobrze, że jesteśmy teraz przy sprawie oświaty.
Poinformowała,  że  do  niej  i  do  wiadomości    Przewodniczącej  Komisji  Kultury i  Oświaty  przy
Radzie Gminy Dębnica Kaszubska wpłynęło pismo Pani Eweliny Jankowskiej z dnia 08.05.2014 r.,
która mówi, że zwraca się z prośbą o przeanalizowanie arkusza organizacyjnego na rok szkolny
2014/2015. Zapoznała Radnych z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr  22 do protokołu.  
Do  biura  rady  wpłynęło  także  pismo   od  nauczycieli,  którzy  sprzeciwiają  się  zwalnianiu
doświadczonej nauczycielki, mianowicie Pani Eweliny Jankowskiej. Pismo  jest podpisane przez 
18 nauczycieli. Zapoznała radnych z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
Następnie zwróciła się do do p. Dyrektor Gimnazjum, że zgodnie z przyjętym zwyczajem  informuje
Radę, że takie pisma  wpłynęły. Teraz zgodnie z wcześniejszą obietnicą oddała głos Pani dyrektor,
która chciałaby tu pewne rzeczy wyjaśnić. 
Pani Spierewka- Tyrkinheim – „Dyrektor Zespołu Szkół poinformowała, że chciała przypomnieć to,
co  Pan  wójt  zaczął  mówić.  „Mija  rok  od  momentu,  kiedy  wpłynęły  pierwsze  skargi  na  moją
działalność.  Wszystkie  te  zarzuty,  które  stawiali  nauczyciele,  pracownicy,  nie  potwierdziły  się.
Potwierdzają to liczne kontrole. Dziesiątki kontroli wykonanych w jednostce i chciałam powiedzieć
jedno, nie życzy nikomu tylu kontroli na raz, jest to bardzo wielkie obciążenie dla całego zakładu
pracy i dla funkcjonowania takiej szkoły, nie mówię już o dyrektorze. Ponadto Panie, które składały
skargi, złożyły też doniesienie do prokuratury. Właściwie te zarzuty stawiane w skargach się tam
powielały. Żaden z tych zarzutów nie znalazł potwierdzenia, prokuratura nie potwierdziła, w związku
z tym umorzyła śledztwo i ja chciałabym prosić o jedno, chciałabym prosić o normalną pracę  teraz.
Ten rok został po prostu wyrzucony z mojego życiorysu, ucierpiała na tym cała szkoła, ucierpiał  
na tym nie tylko wizerunek szkoły,  ale wizerunek też „dębnickiego nauczyciela”.  Efektem tego  
są też decyzje rodziców, tak podejrzewam, na razie są jeszcze nie potwierdzone, ponieważ jeszcze
nie mamy to tego dokumentów, które składają uczniowie do naszej szkoły, ale być może istnieje
takie ryzyko, że część osób po prostu swoje dzieci odda  do słupskich szkół. Robimy wszystko,
żeby temu zaradzić, tutaj wspólnie z Panem Wójtem podjęliśmy też kroki w celu organizacji klasy
sportowej. Mamy zaplecze, zaplecze kadrowe, jeżeli chodzi o klasę pływacką. Myślę, że nam to się
wspólnie  uda.  Robimy też  promocje  naszej  szkoły,  zapraszamy klasy  6  do  naszego  budynku,
będzie też festyn organizowany przez naszą szkołę, na który zaprosimy rodziców uczniów klas 6.
Myślę,  że  przed  nami  teraz  długa  praca,  aby  to  wszystko  nadrobić,  aby  znowu  było  tak,  
jak wcześniej. Dziękuję bardzo”. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś podziękowała p. dyrektor za wypowiedź. Następnie oddała głos  
p. Siemaszko nauczycielce gimnazjum, która o to poprosiła.  
Pani  Siemaszko  poinformowała,  że  w  imieniu  zebranych  tu  pracowników gimnazjum,  na  tym
forum, chcieliby po prostu przedstawić ich końcowe zdanie tak, żeby już wszystko zamknąć.

Pani Siemaszko zapoznała zebranych na sali z przygotowanym wystąpieniem. Treść wystąpienia: 
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„Szanowny Panie Wójcie, Szanowna Rado, na przełomie czerwca i lipca 2013 roku redakcja Głosu
Pomorza informowała  swoich czytelników o rzekomych nieprawidłowościach  w funkcjonowaniu
Gimnazjum im. Czesława Milosza w Dębnicy Kaszubskiej,  którego jesteśmy przedstawicielami.
Tematowi poświęcono wówczas serię obszernych artykułów, przytaczając w ich treści  poważne
zarzuty stawiane Pani dyrektor przez troje nauczycieli. Sprawą zajęliście się również Państwo.  
Za Waszym przyzwoleniem odbyła się w czerwcu 2013 roku nadzwyczajna sesja Rady Gminy
Dębnica Kaszubska.  Z  całą  pewnością  możemy powiedzieć,  że  …(szum)  nad  Panią  dyrektor.
Pomimo  tego,  że  członkowie  Komisji  Rewizyjnej  nie  potwierdzali  zarzutów  stawianych  przez
skarżących  się  nauczycieli,  Państwo  jako  Radni  uznaliście  skargi  za  zasadne.  Mało  tego,  
gdy Wojewoda uchylił podjęte przez Państwa uchwały, nie potrafiliście Państwo przyznać się do
błędu. Nasuwa się pytanie: ,,Co lub kto w tym czasie kierował Waszym intelektem?”. W okresie
roku...
Przewodnicząca Rady J Karaś -  „Intelektem”?
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża - „Tam było słowo intelektem”? 
Radny K. Żukowski -”Tak”.
Ciąg dalszy wystąpienia Pani Siemaszko: "W okresie roku na skutek donosów, złożonych przez
nauczycieli  gimnazjum,  żądających  odwołania  Pani  Beaty  Spierewki-Tyrkinheim,  sprawą
zajmowało  się  co  najmniej  6  instytucji  państwowych,  w  tym:  powołana  do  strzeżenia
praworządności oraz czuwania nad ściganiem przestępstw prokuratura .Podczas prowadzonego
przez  śledczych  postępowania  przygotowawczego,  przesłuchano  członków  grona
pedagogicznego,  pracowników  administracyjnych  szkoły,  członków  rodziny  Pani  dyrektor,
kontrahentów,  a  także  sprawdzano  obszerną  dokumentację.  W  wyniku  profesjonalnej  pracy
prokuratorów, ustalono jednak w sposób jednoznaczny, że złożony przez nauczycieli, tj. Ewelinę
Jankowską,  Małgorzatę  Krencewicz,  zawiadomienia  o  popełnieniu  szeregu  przestępstw,  
są  bezzasadne.  Zebrane  materiały  nie  pozostawiają  chociaż  cienia  wątpliwości  co  do  tego,  
iż  rzekome  nieprawidłowości,  m.in.  fałszowanie  dokumentów,  zmuszanie  nauczycieli  
do  wystawiania  fikcyjnych  ocen,  zastraszanie,  nie  miały  miejsca.  Co  warte  szczególnego
podkreślenia,  ustalenia  prokuratury  zostały  potwierdzone  w  odrębnych,  niezależnych
postępowaniach,  przez  inne  organy  kontrolne,  w  tym  przez  Kuratorium  Oświaty.  Nasuwa  się
pytanie: ,,Kto odpowiada za to, że teraz wielu rodziców uczniów klas szóstych zastanawia się,  
czy posłać dziecko do dębnickiego gimnazjum?”. Z całą pewnością stwierdzamy, że winę za ten
stan  rzeczy  ponosicie  oprócz  grupy  nauczycieli  Państwo-  Radni.  Czy  ktoś  z  Państwa  przed
podjęciem decyzji w imieniu swoich wyborców, zastanowił się ile mogą kosztować nieprzemyślane
decyzje? Dlaczego nie zwołaliście nadzwyczajnej sesji Rady, gdy światło dzienne ujrzała sprawa
złego  traktowania  uczniów  przez  Pana  Jerzego  Fryckowskiego?  Odbywały  się  w  tej  sprawie
negocjacje  w  Urzędzie  Gminy  i  zawiadomienie  Rzecznika  Dyscyplinarnego  dla  Nauczycieli.  
Czy tylko dlatego, że ten Pan jest mężem przewodniczącej Komisji Oświaty? Następne przykłady:
Pani  Izabela Tabaka – nauczycielka Szkoły Podstawowej  w Motarzynie,  jako Radna nie miała
prawa świadczyć usług na rzecz Gminy, a w ten sposób otrzymała wynagrodzenie ponad 50 000
złotych. Czy w momencie, kiedy podjęliście Państwo taką wiadomość, nagłośniliście tę sprawę?
Czy  dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Motarzynie,  Pan  Gabriel  Konkel,  poniósł  konsekwencje
zawarcia umów? A może zrobił to za przyzwoleniem władz? Taka sama sytuacja miała miejsce  
w przypadku Pani  Elżbiety  Fryckowskiej  Umowa została  rozwiązana dopiero  z  inicjatywy Pani
dyrektor Agnieszki Machalewskiej. Chyba dosyć tych przykładów.
Wiceprzewodnicząca rady A. Łomża - „No dosyć”.
Ciąg  dalszy  wystąpienia  Pani  Siemaszko:”Myślimy,  że  daje  to  Państwu  dużo  do  myślenia,  
a  przede  wszystkim  widzicie  państwo,  jaki  jest  odbiór  społeczeństwa.  Pamiętajcie  Państwo,  
że pełnicie funkcję Radnego, zaznaczamy, nie jest to funkcja społeczna. W opinii społeczeństwa,
dla  niejednego  radnego  jest  to  dochód  porównywalny  z  dochodem z  tytułu  pracy  zawodowej.
Przykład: Radna Beata Sowińska, Beata Stachowicz, Radny Marcin Olech, Karol Żukowski. 
Przewodnicząca Rady  J. Karaś - „Ela daj spokój...
Radna E. Fryckowska - „Nie, absolutnie nie...
Ciąg dalszy wystąpienia Pani Siemaszko: „wystarczy przeanalizować sobie Państwa oświadczenie
majątkowe.  Szanowni  Państwo,  nie  sztuką  jest  zdobyć  mandat  radnego,  ale  sztuką  jest
podejmować rozsądne decyzje w oparciu o prawo,  godnie reprezentować wyborców . Prosimy
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pamiętać o tym, że w dobie internetu reprezentujecie Państwo naszą Gminę na całym świecie.  
A zatem prosimy a wręcz żądamy, równego, sprawiedliwego traktowania wszystkich pracowników
oświaty. Szanowni Państwo, tu nasuwa się powiedzenie: u siebie nie widzi się belki, ale u sąsiada
igłę w stogu siana zawsze się zauważy.  Czy taki  jest  wizerunek,  model dębnickiego radnego?
Jednocześnie składamy wielkie wyrazy szacunku dla radnego Pawła Pałubickiego i Ziółkowskiego,
za rozsądne i  rozważne podejście do sprawy i  wsparcie nas w trakcie dzikiej  nagonki.  Wobec
powyższych  okoliczności,  w  imieniu  nauczycieli  dębnickiego  gimnazjum,  pracowników obsługi,
pragniemy wyrazić nasze głębokie przekonanie o konieczności oczyszczenia dobrego imienia Pani
dyrektor Beaty Spierewki- Tyrkinheim oraz Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej i poinformowania
społeczności  lokalnej   o  prawomocnych  ustaleniach  właściwych  organów.  Ponadto  wyrażam
wielkie uznanie dla Pani dyrektor, że nie zawiodła naszego zaufania, życzymy zdrowia i dalszych
sukcesów  zarówno  w  życiu  osobistym  jak  i  zawodowym.  Liczymy,  że  weźmie  Pani  udział  
w konkursie na dyrektora naszego gimnazjum na następną kadencję. Prosimy, aby treść naszego
listu  została  szczegółowo  zawarta  w  protokole  z  dzisiejszego  posiedzenia  Rady  Gminy.
Korzystając z okazji chcielibyśmy w imieniu wszystkich pracowników Panią dyrektor najzwyczajniej
po ludzku przeprosić za ostatni rok.” 
Scenopis dyskusji nad wystąpieniem p. Siemaszko:
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża -  „Ale po co my jesteśmy Państwu potrzebni?”
P. Śniemaszko -  „Delegacja”
Radna B. Stachowicz - „Jaka delegacja”
P. Siemaszko - Delegacja z gimnazjum
Radna B. Stachowicz - „Ale Wy obrażacie radnych”.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zwróciła  się  do  przedstawicieli  gimnazjum,  że  jej  zdaniem
przesadzili w ocenie Rady, która naprawdę starała się im pomóc
Radna B. Stachowicz - „ A Pani teraz wychodzi jak zwykle”...
Przewodnicząca Rady J. Karaś stwierdziła,że ma tylko nadzieję, że to pismo zostanie złożone  
w tej chwili do protokołu. 
Radna E. Fryckowska - „A gdzie Pani wychodzi z tym pismem”? 
Przewodnicząca Rady J. Karaś -  „Prosimy Panią o zostawienie tego pisma”.
Radna E. Fryckowska - „Co to w ogóle jest Panie Wójcie”?
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Panie Wójcie, i dlatego powtarzam jeszcze raz że ta sprawa
powinna mieć łeb ucięty u samego zarania, a nie że teraz w ten sposób nas nauczyciele oceniają.
Bardzo nieładnie, bardzo”.
Radna B. Stachowicz - „Ale Pani Jadziu, jacy nauczyciele to są Pani zwolennicy, gdzie jest reszta
personelu się pytam”?
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża - „Na lekcjach, a gdzie ma być”?
Radna B. Stachowicz - „No właśnie, a te Panie też chyba powinny być na lekcjach”. 
Radny M. Mnich przedstawił plan lekcji na dzień sesji, z którego wynikało, że p. Wrotniak  powinna
być w szkole na lekcjach w godzinach od 11.40 do 12.30 a pani Siemaszko była tu w czasie gdy
powinna realizować jeszcze 2 godziny lekcyjne.
Przewodnicząca  Rady J.  Karaś  -  „To jest  żenujące,  proszę  Państwa,  co  żeśmy przed  chwilą
usłyszeli”. 
Radna B. Stachowicz - „ Ktoś sobie kpiny z Nas robi”
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Chyba podziękowano Nam za to, że tyle czasu poświęciliśmy
oświacie”.
Radny K. Badowski - „To znaczy, ja jeżeli mogę słowo zabrać. Ostatnio byliśmy tutaj na komisjach
wspólnych i tak naprawdę mam nadzieję, że się spieramy z Wójtem na temat oświaty i organizacji
oświaty., bo tak dalej być nie może, bo mamy takie pieniądze, a działalność jest jaka jest”. 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  - „I  się  okazuje,  że  wszyscy  są  cacy,  a  Rada  jest  ,,be”  ,  
bo powiedziała, że się z pewną rzeczą nie zgadza”. 
Radny K. Badowski - „Nie życzę sobie, żeby ktoś na mój temat mówił takie rzeczy, bo ja absolutnie
miałem tutaj swoje zdanie, jeżeli chodzi o to, a zostaliśmy potraktowani w taki sposób, nie wiem”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś  - „Ja tak samo...
Radny M. Mnich - „Prosta insynuacja, że naszym intelektem kierował ktoś, tak? Kto?”
Przewodnicząca Rady J.  Karaś -  „Bardzo nieładnie Panie Wójcie i  uważam, że powinien Pan
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zwrócić uwagę na to pani Dyrektor”
Radny K.  Badowski  -  „Pracownicy tamci  no to pracownicy,  ale Pani  dyrektor  nie wiem, chyba
powinna zostać”. 
Radna B. Stachowicz -   „Mi też się wydaje”
Radny K. Badowski - „W jaki sposób tu zostaliśmy potraktowani”?
Radny A. Ślipek - „Wolne się skończyło”.
Radna E. Fryckowska - „ Pani przewodnicząca, czy mogę słowo”?
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Tak”.
Radny K. Badowski - „Ja chciałbym złożyć wniosek formalny o to, abyśmy spotkali się nie tylko 
w gronie tutaj naszym, tylko w gronie wszystkich dyrektorów, dyrektora też niepublicznej szkoły  
i zastanowili się nad dalszym jakby, no tak jak mówię, nad kształtem oświaty i nad prowadzeniem
tego dalej. No kurde no...”
Radny P. Pałubicki - „Zaniemówiłem”...
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „No właśnie, zaniemówiłeś”
Radna B. Stachowicz - „Czuj się dobrze”.
Radny P.  Pałubicki  -  „Rzadko  mi  się  zdarza,  naprawdę czuje  niesmak,  bo to  jest  troszeczkę
powyżej, powyżej...
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Tak, bo byłeś , bo poparłeś te Panie”.
Wiceprzewodnicząca Rady J. Karaś - „Ale dla Ciebie kwiatów nie było”.
Radny P. Pałubicki - „Niejednokrotnie kwiatów nie otrzymałem, to powinno być polecenie służbowe
dla dyrektorów, żeby na takie spotkanie się stawili, bo jeżeli my ich zapraszamy, to są, albo nie są.
Nie ma z tego tytułu żadnych konsekwencji, z przybycia bądź nieprzybycia na to zaproszenie.  
To  powinno  być  w  ramach  polecenia  służbowego.  Obowiązkiem  dyrektora  jest  być,  każdego
jednego,  siedzieć  do  końca  zakończenia  sesji.  Jeżeli  nie  wywiąże  się  z  tego  polecenia
służbowego, później są ewentualne konsekwencje. I nie byłoby czegoś takiego, jak przed chwilą
byliśmy  świadkami,  ewentualnego  wyjścia  według  własnego  widzi  mi  się.  Jest  to  polecenie
służbowe, Wójt ma takie możliwości prawne, z których można skorzystać. Dziękuję, koniec kropka
w temacie. I dotyczy to wszystkich dyrektorów.
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Proszę Państwa, tak naprawdę, to gdybyśmy się tak, to my nie
mieliśmy obowiązku, żeby odnosić się do tego problemu, dlatego, że to dotyczyło głównie Pana
Wójta, jako szefa jednostki oświatowej.” 
Radny P. Pałubicki - „Ale ja mówię to od samego początku”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Paweł, i teraz sobie zapracowaliśmy widzisz na to. A no właśnie
było trzeba Tobie przytakiwać, a myśmy powiedzieli nie.” 
Radny P. Pałubicki -  „Nie nasz był temat. Tak było od samego początku”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Nie nasz był temat, powinien ten problem rozwiązać od zarania,
od  razu Wójt,  z  Panią  dyrektor  porozmawiać,  sprawę rozwiązać,  nie  byłoby problemu.  A jeśli
nauczyciele chcieli  skarżyć Panią dyrektor,  proszę uprzejmie,  są od tego odpowiednie organy,
które  powinny  się  tą  sprawą  zająć,  a  nie  że  nas  potem  jeszcze  w  ten  sposób  obrażono.  
Jest to okropne”.
Radny K.  Badowski  –  prosi,  by nie  czytać  tu  żadnych anonimów.   Pochylamy się  nad nimi.  
Po co nam to potrzebne jest?
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Przychodzą do nas sprawy, które nas w ogóle nie dotyczą. Pani
Ela proszę...”
Radna E.  Fryckowska- „To znaczy ja powiem tylko tak,  ja chciałabym w pierwszej kolejności  
i ja sobie żądam, jutro po lekcjach przychodzę do gminy i ja żądam Panie Wójcie, żeby ksero tego
listu, który był tutaj przeczytany, bo ja jutro będę go chciała od Pana Wójta otrzymać, dlatego, żeby
podjąć pewne kroki, bo tam akurat informacje dotyczące mojej osoby są nieprawdziwe, zostałam
pomówiona, mało tego, uważam, że istotne jest to, kto z nauczycieli podpisał się pod pismem,  
bo moim zdaniem akurat to dzisiejsze wystąpienie, doskonale świadczy o poziomie pewnej grupy
nauczycieli, która w gimnazjum pracuje i poza tym jeszcze jedną rzecz powiem, w piśmie wielkie
pochwały,  że  wszystko  oczyszczone  i  Pani  dyrektor  jest  ,,cacy”,  czytaliśmy  przed  chwilą
odpowiedź z kuratorium, jest jasno i wyraźnie napisane, że nadzór pedagogiczny jest sprawowany
nieprawidłowo. I nie jest tak wcale ,,cacy” jak pewne osoby chciały przedstawić.” 
Przewodnicząca Rady J. Karaś -   „I wplątuje się w nas takie różne przepychanki, plotki, jakieś
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oskarżenia, co nie powinno mieć miejsca absolutnie ,uważam.” 
Radna E. Fryckowska - „Ja tego nie popuszczę. Ja w momencie, kiedy zostałam radną, złożyłam
pismo  do  Pani  dyrektor,  że  rezygnuję,  a  nie  że  Pani  dyrektor  mnie  odwołała.  Ja  tego  nie
popuszczę.”
Przewodnicząca Rady  J. Karaś - „Zgadza się. Proszę Mirek”.
Radny M. Mnich - „Pani dyrektor tutaj chełpi się tym, że wszystkie protokoły, wszystkie kontrole,
wszystko jest ,,cacy” . Panie Wójcie. Do Pana mamy ogromny żal, że w momencie kiedy otrzymał
Pan  informację  o  nieprawidłowości  w  szkole,  nie  odsunął  Pan  Pani  dyrektor  od dokumentów.
Pozwolił Pan dokumentami manipulować, uzupełniać, nie dziwne, że po kilku miesiącach okazało
się, że wszystko jest ,,cacy”. Druga sprawa, polityka personalna Pani dyrektor jasno wskazuje,  
że to jest normalna zemsta na tych osobach, które były Pani dyrektor niewygodne. Zwolniła Panią
Ewelinę Jankowską, zwolniła Pana Miluskiego. Chodziło o to w sumie, aby tylko 2 godziny mniej
dać Panu Miluskiemu, nie było z nim rozmowy, tylko rzucone hasło w drzwiach, jak Pan Miluski
wychodził  :,,To  się  z  Panią  Krencewicz  dogadajcie”.  Oni  się  mają  dogadywać  z  Panią
Krencewicz?” 
 Przewodnicząca Rady J. Karaś - „Chwileczkę proszę Państwa, zamykamy dyskusję, bo to nie ma
sensu. Agnieszko...”
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża -  „Ja tylko chciałam powiedzieć, że oczekuję od Pana Panie
Wójcie informacji na temat konsekwencji służbowych wobec tego, co tutaj zaszło. Chcemy uzyskać
informacje, jakie konsekwencje Pan wyciągnął z tego, co tutaj się stało.”
Przewodnicząca Rady  J. Karaś - „Z takiego zachowania nauczycieli i Pani dyrektor, chełpiącą  
się tutaj i zadowoloną, że tu bukiet kwiatów dostała od pewnej grupy, trójki nauczycieli. Bardzo Nas
nauczyciele obrazili.  Nie zasłużyliśmy na taką opinię.  Proszę Państwa,  ja mam Wam jeszcze  
do przekazania ...”
Wójt - „Jest kraj wolny, nie ma cenzury, ja nie mam wpływu na to, że ktoś przyjdzie na sesję i coś
powie. Pani z grzeczności nie przerwała, „
Przewodnicząca Rady J. Karaś - „No nie przerwałam, żeby potem nie powiedzieli że nie, potem
mają pretensję, że im się nie pozwoli powiedzieć to czy tamto więc dlatego pozwalam.” 
Wójt - „Jeszcze jedna rzecz, no żenująca jest nieznajomość funkcjonowania samorządu, kto pod
kogo podlega. Rada Gminy odpowiada za całą gminę, za cokolwiek się dzieje i osoba, która to
przedstawiło totalnie się nie orientuje. Ma prawo mieć jakieś żale, pretensje, ale to już jest poniżej
kultury, żeby taką tu uwagę Radzie przedstawić. Jestem zażenowany, że zostało to w ten sposób
przedstawione. Jest to dowód na to...”
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża - „To są emocje”.
Wójt -  „Ale emocje nie mogą tak kierować”.
Radny M. Mnich - „Ale przychodzi kierownik placówki z pracownikami”
Radna B. Stachowicz - „Co nie zmienia faktu, że był to stek insynuacji”. 

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poinformowała,  że  do  biura  Rady  wpłynęła  ponadto
następująca korespondencja:
1. Pismo  p.  Zbigniewa  Przybylskiego  mieszkańca  m.  Niepogodzie  z  dnia  28.05.2014  r.  
w sprawie sprzedaży jeziora Jaworskiego. Zapoznała Radnych z jego treścią. Pismo znajduje  
się w teczce OG.0004/2014.
2. Pismo  p.  Zbigniewa  Przybylskiego  w  sprawie  wydania  negatywnej  opinii  dotyczącej
przedłużenia  umowy dzierżawy na jezioro  położone  na działce  nr  25  w obrębie  geodezyjnym
Niemczewo Goszczyno, Gmina Dębnica Kaszubska. Zapoznała Radnych z treścią pisma. Pismo
znajduje się w teczce OG.0004/2014.

Wójt  w  nawiązaniu  do  drugiego  pisma  poinformował,  że  ten  areał  nie  stanowi  30%  areału
gospodarstwa.  Starosta zwrócił się z zapytaniem, czy gmina chce to przejąć, bez jakichkolwiek
podtekstów.  Zapoznałem Radnych z tematem.  Wyraziliście swoje zdanie.  Jak będzie przetarg,
każdy będzie mógł wystartować i on też będzie miał do tego prawo. 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zauważyła,  że  trzeba  poinformować  o  tym  p.  Przybylskiego.
Trzeba mu odpisać, że ma prawo startować. 
Wójt w nawiązaniu do pierwszego pisma poinformował, że z jego wiedzy wynika, że to nie jest

26



potraktowane  jako  woda,  tylko  jako  nieużytek,  a  o  nieużytek   nie  mam prawa się  ubiegać.  
Co ja zrobię z nieużytkiem w gminie?
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że  w poniedziałek na dyżurze przekaże  Wójtowi
te pisma celem udzielenia odpowiedzi zainteresowanemu. 
Ponadto  poinformowała,  że  do  biura  rady  pismo  z   Ośrodka  Pomocy  Społecznej  z  dnia
22.02.12014  r.  o  dofinansowanie  w  kwocie  95  616  zł.  zadań  z  zakresu pomocy społecznej.
/Załącznik nr 24 do protokołu/ Zwróciła się z zapytaniem do Skarbnika, czy zna temat?  
Wójt poinformował, że takie pismo także wpłynęło do Urzędu.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zastanawia się, dlaczego pisma tego typu wpływają do biura rady.
Projekty uchwał przygotowuje organ wykonawczy.

 Ad 10   

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 15.35 dokonała zamknięcia obrad 
XLII  sesji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka          
                                                                                                                      Przewodnicząca
                                                                                                                                                    Rady Gminy
                                                                                                                                                  /-/Jadwiga Karaś    
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